
 

Z Á P I S 

 

z  13. zasedání zastupitelstva obce Valchov, 

konaného dne 23. 4. 2012 v 19.30 hod. v budově obecního úřadu ve Valchově 

 

 

Přítomno: ing. Radka Bezděková, ing. Jindřiška Brožová, ing. Jiří Dokoupil, Václav 

Hasoň, Tomáš Kalik, ing. Zdeněk Přikryl, Pavla Vítová,  Milan Fiala, Karel 

Vrána  

(prezenční listina) 

 

Občané a hosté: prezenční listina 

 

Program: 1    zahájení 

2. kontrola plnění úkolů 

3. závěrečný účet obce za rok 2011 

4. rozpočtové opatření 1/2012 

5. doporučení výběrové komise na výběr dodavatele stavby 

6. schválení prodeje pozemků 

7. obecní knihovna Valchov 

8. různé 

9. diskuse 

10. závěr 

 

 

 

1. Zahájení 

Starostka obce zahájila 13. zasedání zastupitelstva obce (dále jen ZO), které bylo svoláno v 

souladu se zákonem č.128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů. 

 

Starostka konstatovala, že je přítomna nadpoloviční většina členů ZO, a tím je ZO schopno 

právoplatně se usnášet. 

 

Zapisovatelkou byla stanovena ing. Brožová 

 

Starostka upozornila všechny přítomné, že ze zasedání je pořizován zvukový záznam pro 

účely pořízení zápisu, po ověření zápisu bude vymazán. Případné připomínky je třeba vznést 

co nejdříve po obdržení kopie zápisu. Hlasování zastupitelů je zapisováno jmenovitě. Zároveň 

starostka požádala zastupitele o potvrzování přijetí pozvánek na zasedání mailem, aby 

nedocházelo k pozdějším nedorozuměním. 

 

Poznámky k zápisu - hlasování: 

br – ing. Jindřiška Brožová 

př – ing. Zdeněk Přikryl 

ha – Václav Hasoň 

ka – Tomáš Kalik 

vr – Karel Vrána 

be – ing. Radka Bezděková 

fi – Milan Fiala 
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ví – Pavla Vítová 

do – ing. Jiří Dokoupil 

1 – zastupitel hlasoval pro 

2 – zastupitel hlasoval proti 

0 – zastupitel se zdržel hlasování 

N – zastupitel nebyl přítomen zasedání 

 

Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi Pavla Vítová a Ing. Zdeněk Přikryl. 

Návrh usnesení 1/13/2012:          8 - 0 - 0 

ZO schvaluje Pavlu Vítovou a Ing. Zdeňka Přikryla jako ověřovatele zápisu. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-N ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 1/13/2012  

 

Navržený program jednání byl přečten, ing. Dokoupil vznesl připomínku na vyřazení bodu 3. 

z programu zasedání. Jako důvod uvedl, že vyvěšení přílohy k závěrečnému účtu  obce 

Valchov bylo nazváno „Příloha návrhu závěrečného účtu obce za rok 2011“ a nebylo nazváno 

„Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2011 obce Valchov, okres Blansko“. 

Starostka uvedla, že „Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2011 obce Valchov, 

okres Blansko“ je ze zákona přílohou závěrečného účtu obce a tudíž se jmenuje „Příloha 

návrhu závěrečného účtu obce za rok 2011“. Ing. Dokoupil se domnívá, že zpráva byla 

zveřejněna skrytě a tím pádem nedostatečně. Starostka zopakovala, že zpráva byla zveřejněna 

přesně podle zákona a nerozumí, co tím chce ing. Dokoupil říci. Starostka nechala hlasovat o 

programu zasedání bez bodu 3. 

 

Návrh usnesení:         1- 4 - 3 

ZO schvaluje program zasedání mimo bod 3. 

Hlasování: br-2 př-2 ha-2 ka-2 vr-0 be-0 fi-N ví-0 do-1 

Usnesení nebylo přijato. 
 

Po krátké diskusi se hlasovalo o navrženém programu, tak jak byl uveden na pozvánce. 

 

Dostavil se Milan Fiala v 19.37 hodin. 

 

Návrh usnesení 2/13/2012:          6 - 1 - 2 

ZO schvaluje navržený program jednání, přesně podle pozvánky. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-0 ví-0 do-2 

Bylo přijato usnesení č. 2/13/2012  

 

Starostka konstatovala, že zápis z 12. zasedání ze dne 20. 2. 2012 byl ověřovateli ověřen a po 

celou dobu zasedání vyložen. 

 

2. kontrola plnění úkolů 

 

Projektová žádost o dotaci na SZIF „Nová náves pro Valchov“ – obec byla, jako žadatel, 

vyzvána k doložení příloh k žádosti. Tak se stalo. Projektová žádost obce Valchov, tak jak 

byla podána, byla doporučena ke schválení. Nyní čekáme na výzvu k podpisu dohody. 

 

Mosty, přechod pro chodce, místo pro přecházení – jsou řešeny v rámci projektové žádosti 

o dotaci na SZIF. 
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Výstupy z kontroly kontrolního výboru    
 most u č.p. 61 – úkol trvá. O: starostka a V. Hasoň 

řešení BOZP a PO, úkol trvá 

Oprava 3 křížů v obci – je možné, že kříž před bývalou školou by bylo možné opravit v rámci 

rekonstrukce veřejného prostranství před hasičskou zbrojnicí. Starostka zjistila na MěÚ 

v Boskovicích i na JMK a u právníka, že lze kříže prohlásit za vlastní a na základě usnesení 

rady (starosty) je zařadit do majetku obce. Starostka přesto chce, aby v této věci rozhodlo 

zastupitelstvo. Po té lze kříže opravovat, případně žádat o dotace na opravu. Jedná se o 4 kříže 

– boží muka na pozemcích p.č. 180, 300, 866, 1018 v k.ú. Valchov, které jsou majetkem obce 

Valchov. Dle vyjádření Římskokatolické farnosti Žďárná a správy státní památkové péče 

MěÚ Boskovice, nemají tyto instituce na zmíněných křížích žádný zájem, ani nepodléhají 

evidenci kulturních památek. Starostka se domnívá, že jsou součástí historie obce, jsou 

památkami místního významu a také uměleckými díly, proto je navrhuje přijmout do majetku 

obce a pečovat o ně. Ing.  Dokoupil doplnil, že před několika roky  byla získána dotace na 

opravu památníku padlým a opravu kříže u Svěrákových (u čp. 44)  ze Svazku obcí 

Boskovicko (oba objekty se vyčistily, opravilo se písmo, u kříže byl vyměněn dřevěný plot).  

 

Návrh usnesení 3/13/2012:          9 - 0 - 0 

ZO schvaluje přijmout 4 kříže – boží muka na pozemcích p.č. 180, 300, 866, 1018 v k.ú. 

Valchov, do svého majetku a pečovat o ně. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 3/13/2012  

 

Změna ÚP – úkol trvá, O: starostka. 

 

Pojištění obecního majetku a odpovědnosti - Úkol trvá. V rámci výkonu veřejné služby 

bylo třeba uzavřít pojistku odpovědnosti, což se stalo. Zároveň je obec pojištěna na případy 

odpovědnosti vůči škodám třetím osobám. Pojištění majetku bude dořešeno do konce termínu 

stávající smlouvy. 

 

Jímka u MŠ – průzkum trhu ohledně čerpadla – hotovo, čerpadlo bude v nejbližší době 

zakoupeno. Vyčištění jímky je třeba domluvit. Zařídil Petr Barák ve spolupráci s velitelem 

jednotky Miroslavem Šromem. 

 

Kolaudace chodníků + Zlatá Valcha – připravena rekonstrukce parkoviště v rámci smlouvy 

s opcí, chodníky se budou opravovat současně. Úkol trvá. Předpoklad je podzim 2012. 

 

Návrhy zastupitelů do dokumentu „Program obnovy obce“ – z minulého zápisu, stále 

platí možnost podání návrhů, dokument se již začal zpracovávat. 

 

Hospodářská činnost v lese – Co se týká povolení kácení a vyjmutí z LPF, je již zajištěno, 

odprodej dřeva dohodnut s MP-lesy. Porost vykácen, dřevo téměř odvezeno, přesná částka 

bude upřesněna po přejímce dřeva. Předpoklad zalesnění na jaře 2013. 

 

Rozhlas na Přísadniskách – úkol splněn, zajistili místostarosta a Václav Hasoň. Děkuji. 

 

Inventarizace 2011 

Provedené inventury proběhly s následujícím výsledkem: viz zpráva z inventur. Majetek 

navržený k vyřazení je vyčleněn v protokole. Likvidační komisi ve složení ing. Radka 
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Bezděková, Karel Vrána, ing. Zdeněk Přikryl projednala navržené a vypracovala protokoly. 

Většina majetku je již fyzicky zlikvidována.  

 

Kaple sv. Petra a Pavla 

Prozatím se nepodařilo vyvolat jednání s panem Veselým, úkol trvá. 

 

Z dalších schválených návrhů jsou práce postupně realizovány, dle potřeby. 

 

Veřejná služba – VPP pracovníci nejsou v tomto roce organizování tak, jako v minulosti. 

Využilo se možnosti VS ze strany ÚP. Jelikož není jiná možnost (s malými náklady) zajistit 

úklid a prospěšné práce na obci. Smlouva byla uzavřena. Vykonavatelé VS průběžně pracují, 

pracují 20 hodin měsíčně. Pro vykonavatele VS je to povinnost, pokud by nepracovali, hrozí 

jim vyřazení z evidence ÚP. Zatím nejsou žádné problémy zejména díky místostarostovi a 

Davidu Pluháčkovi (pracovníkovi údržby).  

 

Hodina země – Hodina Země 2012, sobota 31. 3. 2012, 20: 30 – 21: 30, bylo vypnuto VO, 

zajistili Hasoň a Kalik, děkuji. Myslím, že akce se vydařila i díky připojení Osvěžovny. 

Článek vyšel v tisku. Celosvětově akci pořádá WWF, největší mezinárodní organizace pro 

ochranu přírody. Koordinaci v České republice zajišťuje Ekologický institut Veronica.  

 

S Jiřím Barákem ml. prozatím proběhlo 1. jednání ohledně pomoci pro OÚ, dohodli jsme se 

na některých činnostech ohledně lesa. 

 

Zájezd Jarní flora Olomouc – zájezd se dle mého názoru vydařil, celkem se zúčastnilo 35 

lidí, někteří se bohužel odhlásili ještě ten den ráno z důvodů počasí. Děkuji T. Kalikovi za 

zajištění zájezdu. 

 

Odměny pro pomocníky při zajištění závodů motoskijöringu – vyhotoveno, odměny jsou 

vypláceny. 

  

Dotace, o které může žádat obec Valchov:  
LESY - Podzimní kolo žádostí na SZIF na zalesňování. Starostka prověří možnosti, vyjmutí 

ze zemědělského půdního fondu a zpracuje žádost o dotaci. Úkol trvá. 

 

PŘED HASIČKOU - MAS Boskovicko Plus vypsalo v dubnu dotační tituly, které budou 

zahrnovat i obnovu veřejných prostranství. Starostka nechala zpracovat projektovou 

dokumentaci na prostor před hasičskou zbrojnicí. Dokumentace zahrnuje i nájezd do 

zbrojnice, který je poškozen, výměnu starých a částečně suchých stromů, opravu kříže a 

zpracování nové plastiky – sv. Floriána a celkovou regeneraci prostranství. Plastika sv. 

Floriána by se mohla realizovat z veřejné sbírky, navrhla starostka. Starostka přeposlala všem 

zastupitelům projekt vyhotovený architektem. Projekt obsahuje 7 jednotlivých stavebních 

objektů. Po diskuzi se zastupitelé shodli, že rekonstrukce prostranství před bývalou školou 

bude realizováno bez stavebního objektu SO 07 (úprava části parcely č. 300, výměna starých 

proschlých ořešáků nedaleko obecní studny u domu  č.p. 26, vydláždění přístupů k domům 

č.p. 26 a 135, osazení lavičkou). Starostka zdůraznila, že architekt řešil celé prostranství,  

tudíž i jižní část parcely č.300, aby prostor působil celkově upraveně. Vzhledem ke 

skutečnosti, že k parcele č.300 přiléhá její vlastní dům, je ráda, že se stavební objekt SO 07 

nebude realizovat. Jediným důvodem však je, že někteří  občané v obci si vybudovali přístupy 

ke svým nemovitostem na vlastní náklady, což zdůraznila většina zastupitelů  a realizace SO 

07 by mohla vyvolat nevoli jiných občanů. Názor starostky na komplexní řešení 
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revitalizovaného prostranství zůstává i nadále stejný. Dále bylo diskutováno navrhované 

opláštění hasičské zbrojnice. 

Projektová dokumentace se využije jako podklad pro projektovou žádost o dotaci. 

Projektovou žádost zpracovává starostka a ing. Brož. V současné době probíhá vyřizování ze 

strany stavebního úřadu. 

 

Návrh usnesení 4/13/2012:          8 - 0 - 1 

ZO schvaluje vypracování a podání žádosti o dotaci na MAS Boskovicko Plus na úpravu 

veřejného prostranství před bývalou školou č.p.52 mimo stavební objekt SO 07. 

Hlasování: br-1 př-0 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 4/13/2012 

 

OPŽP -Ministerstvo životního prostředí ve svém operačním programu patrně vypíše výzvu na 

snižování energetické náročnosti v rámci veřejného osvětlení. Starostka zajistí vypracování 

projektové dokumentace na rekonstrukci veřejného osvětlení v obci – zajištěno. 

 

SOB - Možnost dotace na pořízení herního prvku na dětské hřiště u MŠ prostřednictvím 

Svazku obcí Boskovicko je v současnosti ve fázi vyřizování. Herní prvky jsou již 

namontovány a hojně využívány.  

 

Jihomoravský kraj vypsal dotační titul na záležitosti sportu. Vzhledem k širokému záběru a 

očekávanému schválení žádosti o dotaci na projekt „Nová náves pro Valchov“, tím pádem 

většímu finančnímu zatížení obce, se pokusí v této  oblasti  podat žádost TJ Sokol Valchov. 

TJ podala žádost, chcete-li vědět více, info místostarosta. 

 

3. závěrečný účet obce za rok 2011 

 

Závěrečný účet byl přeposlán všem zastupitelům , aby se s ním mohli seznámit, po doplnění o 

hospodaření MŠ byl vyvěšen na úřední desce po dobu 15 dnů. K navrhovanému závěrečnému 

účtu obce Valchov za rok 2011 nebyla vznesena ze strany zastupitelů ani občanů žádná 

připomínka, proto starostka navrhuje jeho schválení. K bodu A, II. výsledek přezkoumání 

hospodaření starostka uvedla ještě následující: 

Dle smlouvy o uhrazení pohledávek je ale zřejmé, že platbu bylo třeba uhradit do 31. 12. 

2011, jinak řečeno, opravnou položku by bylo třeba tvořit nejdříve k 1. 4. 2012 a to se ještě 

nemohlo promítnout do kontroly hospodaření za rok 2011. S JMK bylo již projednáno, bude 

upřesněno zasláním protokolu na JMK. JMK zřejmě pochybil. Toto bude uvedeno 

v protokole, který bude zaslán JMK. 

Ing. Dokoupil uvedl, že ho zaráží položky na zastupitelstvo obce a místní správu, 1 mil. 300 

tis. z daňových příjmů 4 mil., se mu zdá hodně. Starostka dodala, že i tuto připomínku mohl 

ing. Dokoupil vznést ve stanovené lhůtě 15 dnů, mohla by mu vše dopodrobna rozklíčovat. 

Ing. Dokoupil řekl, že příště se pokusí, starostka odpověděla, že mu ráda kdykoliv vyjde 

vstříc, i mimo úřední hodiny. 

 

Návrh usnesení 5/13/2012:                                                   8 - 0 - 1                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

Zastupitelstvo obce projednalo závěrečný účet za rok 2011 spolu se zprávou o výsledku 

přezkoumání hospodaření obce za rok 2011 a souhlasí s celoročním hospodařením 

s výhradou. Konstatuje, že zjištěné chyby a nedostatky byly, popř. budou odstraněny 

následujícím způsobem: 

- Dle inventurního soupisu účtu 311- odběratelé bylo zjištěno, že obec eviduje pohledávky 

více než 90 dnů po splatnosti, a to v celkové výši 5.389,- Kč. K těmto pohledávkám nebyly 
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vytvořeny opravné položky, jak stanoví § 65 odst. 6 vyhlášky č. 410/2009, kterou se provádějí 

některá ustanovení zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví, pro některé vybrané účetní jednotky. 

V případě pohledávek se tvoří opravná položka ve výši 10% za každých ukončených devadesát 

dnů po splatnosti dané pohledávky.  

Dne 27. 3. 2012 dokladem č. 100166 byla provedena úhrada této pohledávky. V roce 2012 a 

dále bude účtováno dle platných předpisů, dne 20. 4. 2012 dokladem č. 200209 byla 

provedena úhrada 2. části pohledávky, je to úkol trvalý, odpovídá účetní p. Anna Ševčíková. 

- Obec Valchov prodala na základě Kupní smlouvy ze dne 10. 5. 2011 pozemek p. č. 262/2 

ostatní plocha o výměře 4 m2 v k. ú. Valchov. Právní účinky vkladu vznikly dne 18. 5. 2011. O 

úbytku předmětného pozemku bylo účtováno vnitřním účetním dokladem č. 300028 dne 21. 3. 

2011. Nebylo účtováno k okamžiku uskutečnění účetního případu v souladu s Českým účetním 

standardem č. 701, bod 5.2 a 5. 4., kdy při převodu vlastnictví k nemovitostem, které 

podléhají vkladu do katastru nemovitostí, se za okamžik uskutečnění účetního případu 

považuje den doručení návrhu na vklad katastrálnímu úřadu. 

V roce 2012 a dále bude účtováno dle platných předpisů, je to úkol trvalý, odpovídá účetní p. 

Anna Ševčíková. 

 

Zastupitelstvo obce pověřuje starostku obce zaslat písemnou informaci o přijetí opatření 

k nápravě chyb a nedostatků uvedených ve zprávě a zprávu o plnění přijatých opatření na 

Krajský úřad Jihomoravského kraje, odbor kontroly, Brno do 8. 5. 2012. 

       

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-1 do-0 

Bylo přijato usnesení č. 5/13/2012  

 

4. rozpočtové opatření 1/2012 
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Zvýšení/snížení financování   
 

 

Starostka podrobně přednesla RO 1/2012, někteří zastupitelé ještě diskutovali k RO i 

k závěrečnému účtu obce. Ing. Dokoupil požadoval konkrétně upřesnit a vysvětlit výdaje ve 

výši 40 000,- v položce –místní správa, ostatní osobní výdaje. Starostka tak učinila. 

 

Návrh usnesení 6/13/2012:          9 - 0 - 0 

ZO schvaluje rozpočtové opatření 1/2012 bez výhrad. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 6/13/2012  
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5. doporučení výběrové komise na výběr dodavatele stavby projektu „Nová náves pro 

Valchov“ 

 

Po jednom jednání komise pro otevírání obálek a komise dvou jednáních VK ve složení ing. 

Zdeněk Přikryl, Václav Hasoň, ing. Radka Bezděková, ing. Bc. Josef Brož, Jiří Laštůvka jsou 

doporučeny tyto závěry: 

na základě probíhajícího výběrového řízení na stavební práce v souvislosti s realizací projektu 

"Nová náves pro Valchov" bylo na 2. zasedání hodnotící komise provedeno vyhodnocení 

jednotlivých nabídek dle požadavků a podmínek specifikovaných v zadávací dokumentaci. 

Komise navrhuje zadavateli na základě výběru zadat veřejnou zakázku, potažmo uzavřít 

smlouvu o dílo, s těmito vítěznými uchazeči. 

1. část VZ mosty – Montáže inženýrských sítí spol. s r.o. 

2. část VZ přechody – MIS PRO s.r.o. 

3. část VZ veřejná prostranství – Kolos, s.r.o., Boskovice  

 

Návrh usnesení 7/13/2012:          9 - 0 - 0 

ZO schvaluje výběr dodavatelů jednotlivých částí stavby „Nová náves pro Valchov“ a 

pověřuje starostku podpisem smluv o dílo. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 7/13/2012  

 

6. schválení prodeje pozemků 

 

Odprodej pozemku Přikrylovi, č.p. 91 – situace projednána, geometricky odděleno, záměr 

byl vyvěšen na ÚD po dobu 15 dnů a prodej byl schválen usn. 3/11/2011 bez částky za metr 

čtvereční, proto: navrhuji cenu 30,- za m
2
, tak jak je obvyklé a jak byly prodány i jiné 

pozemky v obci. 

 

Návrh usnesení 8/13/2012:          9 - 0 - 0 

ZO schvaluje prodej pozemku Přikrylovým za 30,- Kč za m
2
, platí, že smlouvu a vklad do 

katastru si zajistí sami. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 8/13/2012  

 

Žádost o budoucí směnu pozemku „cesty za kravínem“ – pan Macháček (na minulém 

zasedání) vysvětlil situaci. Jedná se o přesunutí polní cesty z původních pozemků p.č. 670/1, 

670/2, 670/3 na nově vzniklou parcelu. Pozemky po obou stranách současně umístěné cesty 

má v majetku firma RM TRYMET a není možné jejich pozemky zcelit a oplotit. Pan 

Macháček navrhuje, aby obec Valchov prodala parcely současné cesty firmě RM TRYMET, 

která by následně na svoje náklady nechala vyměřit novou parcelu (cestu) a cestu přesunula 

na okraj vlastních scelených pozemků a po té cestu zpět odprodala obci Valchov. Fakticky by 

došlo k napřímení cesty, lepší dopravní obslužnosti a také by bylo možné zrušit břemena, 

kterými je nyní obecní cesta zatížena (přístupy na pozemky). Výměrou by se transakce 

uskutečnila v poměru 1:1. Viz minulý zápis. 

Místostarosta a Václav Hasoň zajistil šetření na místě samém, pro obec nenastanou žádné 

komplikace. Záměr byl vyvěšen. Starostka navrhuje schválit prodej za 30,- Kč za metr
2
, 

případně by došlo ke směně pozemků, aby se ušetřily náklady. Zastupitelé diskutovali 

k možnosti přesunu cesty a vyjádřili obavy o kvalitu nově vybudované cesty. Nakonec se 

zastupitelé dohodli, že je třeba některé požadavky ošetřit již v kupní smlouvě, například 
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stavbu (přesunutí cesty) provede firma RM TRYMET, a.s. na vlastní náklady, zpevnění 

povrchu, rozšíření mostků, zajištění cesty tak, aby se v budoucnu nesesunula. Starostka 

přislíbila, smlouvu přeposlat všem zastupitelům ještě před podpisem.  

 

Návrh usnesení 9/13/2012:          8 - 0 - 1 

ZO schvaluje prodej pozemku dle výše uvedeného. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-0 be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 9/13/2012  

 

7. obecní knihovna  

 

Dotace Knihovna - Starostka informovala o podané žádosti o dotaci na knihovnu z MK ČR 

na projekt „Podejme si ruce“. Celkové náklady projektu 26 000,- Kč, požadovaná dotace 

12 000,- Kč. Projekt je logickým pokračováním nastaveného chodu knihovny, který je velmi 

úspěšný. Je kladně hodnocen i ze strany MK Boskovice a od občanů nejen Valchovských. 

Projekt zahrnuje i nové logo knihovny a vydávání obecního zpravodaje. Dotace byla 

chválena, knihovna obdržela 7 000,- Kč na honoráře a materiál pro činnost knihovny, což je o 

40% více než vloni, bylo také více žadatelů a menší alokace, takže je to úspěch. Knihovna je 

velice úspěšná, získala ocenění MZK. Zajistila vlastními silami nové webové stránky a 

probíhá připojování na REKS, aby mohla svým čtenářům nabídnout další rozšíření služeb. 

Proběhlo mnoho článků v tisku i internetu. Byli bychom rádi, aby knihovna byla nominována 

na knihovnu roku 2012. Nejenom z tohoto důvodu je třeba opravit interiér knihovny. 

Starostka navrhuje výmalbu, pořízení žaluzií, nábytku, dokončení elektroinstalace, opravu 

podlahy, vybudování dveří mezi knihovnou a klubovnou hasičů. Financování by se zajistilo 

z rozpočtu, z položky komunální rozvoj, č.p.52 (opravy a údržba), případně z výtěžku za 

prodej pozemků (9 330,- za prodej Přikrylovi). Celkové předpokládané náklady kolem 100 tis. 

Rekonstrukce by se provedla v průběhu měsíce července 2012. Většina zastupitelů se shodla, 

že se zajistí vše navržené mimo vybudování dveří mezi knihovnou a klubovnou hasičů. 

 

Návrh usnesení 10/13/2012:         9 - 0 - 0 

ZO schvaluje rekonstrukci knihovny. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 10/13/2012  

 

8. různé 

 

Návrh na schválení výsledku hospodaření MŠ Valchov za rok 2011 

MŠ Valchov uzavřela své hospodaření s přidělenými finančními prostředky za rok 2011 se 

ziskem (zlepšený hospodářský výsledek) + 16 119,34 Kč. Tento hospodářský výsledek 

navrhuje ředitelka MŠ rozdělit podle zákona č. 218/2008 Sb. o rozpočtových pravidlech, §56 

takto: 11 000,- Kč do fondu odměn a 5 119,34 Kč do rezervního fondu. 

Návrh usnesení 11/13/2012:         9 - 0 - 0 

ZO schvaluje  rozdělení přebytku hospodaření MŠ - 11 000,- Kč do fondu odměn a 5 119,34 

Kč do rezervního fondu. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-N ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 11/13/2012  
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Výpověď pozemků z nájmu 

Kalikovi podali výpověď z nájmu pozemků, které měli pronajaty od obce Valchov. Pozemky 

navrhuje starostka co nejrychleji pronajmout zájemci o tyto pastviny, nejlépe ZD Skály 

Benešov. Záměr pronájmu je však třeba zveřejnit na úřední desce.  

Návrh usnesení 12/13/2012:         9 - 0 - 0 

ZO schvaluje záměr pronajmout pozemky p.č. 582/, 655/1, 663/1 a 665. Na pozemcích se 

bude provádět pouze zemědělská činnost (sekání trávy, pasení). 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-N ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 12/13/2012 
 

Nejbližší plánované akce v obci 

Posezení (nejen) pro seniory 25. 4. 2012. 

Křest Valchovské čarodějnice – maskota MŠ a opékání špekáčků na dětském hřišti u MŠ, 

v pátek 27. 4. 2012. 

Valchovský kameňák 28. 4. 2012 od 8.00 hodin na hřišti. Informoval místostarosta. Požádal 

zastupitele, především muže o pomoc při zajištění materiálu na závody. Pomoc přislíbili ing. 

Bezděková, Pavla Vítová, Václav Hasoň, Tomáš Kalik, Karel Vrána, Miroslav Šrom, Jiří 

Vašíček a další. Ing. Dokoupil a Milan Fiala se omluvili. 

Původně plánovaný zájezd do divadla do Prahy – situace byla přehodnocena, neboť 1 

vstupenka stojí 700,- Kč a více a obáváme se, že lidí by se přihlásilo málo. Navíc autobus by 

stál kolem 20tis. Kč, jako náhradní řešení pozveme ochotnický soubor k nám do Valchova. 

Akce proběhne v Sokolovně a zajistí ji knihovna ve spolupráci s obcí. Akce by proběhla 

koncem května, se souborem bylo předběžně jednáno, knihovna souhlasí a zajistí. 

 

Možnosti příhraniční spolupráce a žádost o dotace 

další a asi jednou z mála posledních možností žádat o dotace je příhraniční spolupráce – je 

možné žádat o dotaci až do výše 40 000,- euro na investiční i neinvestiční akce, kdy 30 000,- 

euro lze čerpat. Starostka navrhuje prověřit tuto možnost a najít si partnerskou obec na 

západním Slovensku, poněvadž konkrétně tento druh spolupráce se děje v prostoru krajů 

přiléhajících k česko – slovenské státní hranici a tudíž se týká i  Jihomoravského kraje. 

Z možností následných akcí lze potom budovat např. naučnou stezku nebo uspořádat festival 

či nějakou sportovní záležitost. 

 

Dětské hřiště Přísadniska 

z důvodů nevyužívání DH, navrhuje starostka přesun zbytku prvků do areálu Borky. V areálu 

je již odpovídající zázemí a rodiče s malými dětmi budou svůj volný čas trávit buď na hřišti 

nebo v prostoru zahrádky Osvěžovny, takže budou využity prvky na výletišti. Přesunutí by 

bylo, v případě dohody, třeba zajistit co nejdříve s ohledem na začátek sezóny a chystané akce 

v letošním roce. Starostka osobně tuto záležitost projedná se všemi rodiči dětí od mostu u 

Dokoupilového na konec Přísadnisek o průběhu jednání bude starostka zastupitele 

informovat.  

 

Pochvaly 

při této příležitosti by starostka chtěla poděkovat a pochválit za příkladnou spolupráci s ing. 

Bezděkovou – pomoc při výběrovém řízení a její cenné rady z pohledu poskytovatele dotace, 

součinnost při úklidu dřeva po rizikovém kácení a pomoc při kontrole realizace projektu 

„Nová klubovna – nové možnosti“, klubovna SDH. Netýká se to sice obce jako žadatele, ale 

celou akci starostka zajišťovala téměř a obec má na klubovně zájem.  

Dále musím vyzdvihnout práci místostarosty, který zajišťuje Kameňák a vlastně všechny 

sportovní akce v obci se svým týmem, zejména s Josefem Barákem, angažuje se soboty 
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neděle a svátky ohledně rekonstrukce kanalizace, těžby v lese řeší spoustu úkolů, které měly 

na starost jiné výbory – rozhlas, … 

V neposlední řadě je třeba poděkovat Václavu Hasoňovi, který za stejnou odměnu jako jiní 

členové ZO vykonává mnoho jiných činností, kromě již zmíněného rozhlasu, pomoci při 

akcích knihovny (včetně celé jeho rodiny), otevírání kontejneru za ty, kteří zapomněli, hlídání 

DH u MŠ, zajistil prodej a veškeré vyřizování ohledně odvozu dřeva po kácení. Taktéž zajistil 

možnost odběru zbylých větví, které by nešly jinak využít, na štěpku. 

To stejné se týká Tomáše Kalika – pomoc při akcích knihovny, zajišťování zájezdu, 

manipulace s lavičkami na kameňák dle potřeby. 

 

Přesazení stromů na hřiště v Borkách 

Vedle víceúčelového hřiště v Borkách byly vysazeny stromy – hlohy, které obec původně 

vysadila pod lakovnou. Pozemek, na kterém stromy rostly, byl prodán a nový majitel hodlal 

tyto stromy odstranit, proto se dohodlo přesazení na nové místo. Přesazení provedla firma 

Veselý zahrady a následnou péči – zalévání zajistili členové JSDH.  

 

Výbory pro les, životní prostředí a odpadové hospodářství a technický výbor  
Starostka navrhuje zrušit VLŽPOH a TV, jejich činnost stejně vykonává někdo jiný, pokud se 

nějaká aktivita vyvíjela, byla stejně jen ze strany předsedy výboru, ostatní členové snad ani 

netuší, že v nějakém výboru jsou. Nikdo z nich nikdy nebyl na zasedání ani na OÚ ve věci 

výboru. V případě významnější pomoci by se jejich práce ohodnotila formou mimořádné 

odměny. Stávající předsedové zmíněných výborů by po zrušení pobírali odměny tak jako 

ostatní členové bez předsednictví, to znamená cca 400,- Kč. Peníze ušetřené za předsednictví 

ve výborech navrhuji rozdělit mezi nejvíce pracující zastupitele, tj. ing. Přikryla a Václava 

Hasoně. Milan Fiala a ing. Dokoupil navrhují ušetřené peníze věnovat spíše na kulturu než na 

zvýšení odměn zastupitelům ing. Přikrylovi a Václavu Hasoňovi. Ing. Dokoupil dodal, že se 

potvrzuje jeho vlastní myšlenka, že pokud je uvolněná starostka, není třeba tolik výborů. 

Starostka oponovala, že není pravda, že není potřeba mít výbory, ale jde o to, co kdo dělá. 

Připadá jí ne zcela v pořádku, že někteří zastupitelé, kteří pracují, jsou denně v kontaktu  a 

pomáhají s mnoha úkoly, mají stejnou odměnu jako Ti, kteří se pouze dostaví na zasedání.  

 

Návrh usnesení 13/13/2012:         9 - 0 - 0 

ZO schvaluje zrušení výboru pro les, životní prostředí a odpadové hospodářství s platností od 

1. 5. 2012. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 13/13/2012 
 

Návrh usnesení 14/13/2012:         8 - 1 - 0 

ZO schvaluje zrušení technického výboru s platností od 1. 5. 2012. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-2 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 14/13/2012 
 

Žádost o možnost odkoupení pozemku 

Pan Šmeral požádal o odkoupení pozemků a stanovení ceny pozemků v průmyslové zóně o 

velikosti cca 1 000 m
2
 za účelem výstavby skladovací haly, parcelní číslo 665, 664, 663/1. 

Ing. Přikryl informoval, že minulý čtvrtek s panem Šmeralem jednal a šlo by o halu pro 

skladování ojetých automobilů, případně pro obalový materiál, se kterým obchoduje jeho 

manželka.  
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12. diskuze 

 

Ing. Dokoupil doplnil, že výsadba stromů – hlohů pod lakovnou byla realizována z důvodů 

odstínění průmyslové zóny od rodinných domů.  Výsadba stromů byla ve stavebním povolení 

na inženýrské sítě, byl to požadavek stavebníků. Asi už to není potřeba, takže stromy se 

dávají pryč dodal. Starostka znovu vysvětlila, že stromy se přesadily z toho důvodu, že nový 

majitel pozemku hodlá stavět plot a tudíž by stromy zlikvidoval. Obec již dříve stromy 

zaplatila ze svého rozpočtu a bylo by škoda, kdyby byly pokáceny. Odstínění průmyslové 

zóny bude vyřešeno krytím plotu neprůhledným materiálem a dle slov nového majitele 

pozemku obyvatelé rodinných domků s odstraněním stromů souhlasili. 

Dále ing. Dokoupil ještě znovu hovořil o rozpočtovém opatření, zejména o § 6171 položce 

5021 – místní správa, ostatní osobní výdaje a to vtom smyslu, že dohoda o provedení práce 

s Ing. Bc. Brožem byla skrytá reakce na neschválenou odměnu na některém z minulých 

zasedání ZO. Jakýkoliv skrytý záměr starostka popřela, navíc dohoda byla vyplacena za jinou 

práci, než bylo v původním návrhu neschválené odměny. Václav Hasoň zároveň poděkoval 

Ing. Bc. Josefu Brožovi, za to, že v uplynulém období udělal pro obec práci v takovém 

velkém rozsahu, že by za tuto činnost, pokud by ji prováděl jiný subjekt, obec uhradila 

nemalé prostředky. Milan Fiala řekl, že nemá nic proti vyplacené odměně, ale vadí mu, že 

byla vyplacena skrytě. Starostka dodala, že nic neudělala skrytě a zeptala se bývalé účetní 

Pavly Vítové, zda odměny vyplácené v minulosti (například na správu výpočetní techniky) 

schvalovalo zastupitelstvo. Bylo jí odpovězeno, že ne. Ing. Dokoupil po té řekl, že je to vše 

v pořádku a nemá námitek. Pro názorný příklad starostka ukázala přítomným přílohu 

k faktuře s rozpisem úkonů a jejich kalkulace v rámci realizace zadávacího řízení 

zastupujícím zadavatelem, jednalo se o výběrové řízení pro nadlimitní zakázku v jiné obci. 

Ing. Dokoupil dále navrhuje znovu svolávat pracovní porady před zasedáním ZO, z důvodu že 

by se zastupitelé seznámili s tím, co se mezi zasedáními událo a měli komplexnější informace, 

avšak netrvá na tom. 

Ing. Přikryl informoval, že od 14. 5. 2012 bude probíhat školení na PC pro starobní důchodce 

v klubovně SDH. Školení probíhá zcela zdarma, 2 hodiny denně po dobu jednoho týdne.  

Na závěr zasedání starostka znovu vyzvala zastupitele k většímu zájmu o dění v obci a větší 

aktivitě, hovořila o možnosti získání informací. 

Někteří občané vyjádřili svoje názory při projednávání jednotlivých bodů. 

 

11. Závěr 

 

Starostka poděkovala všem za účast a podnětné připomínky, ukončila zasedání ZO Valchov 

v 22.17 hod. 

 

Ve Valchově 30. 4. 2012, zapsala: ing. Jindřiška Brožová 

 

Ověřovatelé:  Pavla Vítová     ………………………… 

 

 

Ing. Zdeněk Přikryl    ………………………… 

 

 

 

Ing. Jindřiška Brožová 

        starostka obce 


